

تعميم الهيئة العامة للطيران المدني
General Authority of Civil Aviation Circular

To: All Air Carriers Operating to/from the Kingdom of Saudi Arabia

In accordance with the announcement issued by the Government of the Kingdom of Saudi Arabia to cut diplomatic and consular ties with the State of Qatar, the General Authority of Civil Aviation (GACA) have decided the following,:

1. All Qatari air carriers and state/government aircraft shall be banned from landing in the airports of the Kingdom of Saudi Arabia, effective immediately.
2. All Saudi registered commercial/ private air operators shall be banned from operating to the State of Qatar, effective immediately.
3. All Qatari air carriers and state/government aircraft shall be banned from using the airspace of the Kingdom of Saudi Arabia, effective immediately, effective 06 June 2017, 00:01hrs UTC.
4. All non Saudi or Qatari registered air operators and aircraft willing to use the airspace of the Kingdom of Saudi Arabia to/from the State of Qatar should communicate within one week with the following contacts to obtain necessary requirements for the continuation to overfly the Saudi airspace. Telephone (0115253336), Email (special@gaca.gov.sa).

إلى: كافة شركات الطيران المشغلة من وإلى مطارات المملكة العربية السعودية

بناءً على البيان الصادر من حكومة المملكة العربية السعودية بشأن قطع العلاقات الدبلوماسية والقنصلية مع دولة قطر، فقد قررت الهيئة العامة للطيران المدني ما يلي:

١. منع كافة شركات الطيران القطرية وطائرات دولة قطر من الهبوط في مطارات المملكة العربية السعودية فوراً.
٢. منع كافة شركات الطيران التجارية والخاصة المسجلة بالمملكة العربية السعودية من التشغيل إلى دولة قطر، المباشر أو غير المباشر، فوراً.
٣. منع كافة شركات الطيران القطرية وطائرات دولة قطر من عبور أجواء المملكة العربية السعودية اعتباراً من تاريخ ٢٠١٧/٦/٦ م الساعة (٠٠:٠١) حسب التوقيت العالمي الموحد (UTC).
٤. على كافة شركات الطيران والطائرات غير المسجلة بالمملكة أو دولة قطر والراغبة في عبور أجواء المملكة من وإلى دولة قطر التواصل مع الهيئة العامة للطيران المدني السعودي خلال أسبوع من تاريخه لمعرفة الإجراءات اللازمة لاستمرار التشغيل عبر الأجواء السعودية. وللتواصل بهذا الشأن، هاتف (٠١١٥٢٥٣٣٣٦)، بريد إلكتروني (special@gaca.gov.sa).

مساعد رئيس الهيئة العامة للطيران المدني

للسلامة والأمن والنقل الجوي


كابتن/عبد الحكيم بن محمد البدير

GACA-Assistant President for Safety, Security and Air Transport
Capt. Abdulhakim Bin Mohammed Albadir